
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-04-18, § 12 

 

 Tid Torsdagen den 18 april 2013, kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 29 april 2013 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S) §§ 1-8, 10-26, 28-29  

Maria Nygård (S)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

  
Tjänstgörande ersättare: 

Elin Olsson (MP)  för Åke Askensten (MP) 

Clara Lindblom (V)  för Anna Bäcklund (MP) 

Kenneth Nilsson (S) §§ 9, 27 för Lars Arell (S) 

 Ersättare: 

Therese Carlborg (M)  

Gustav Johansson (M)   

Maria Hagbom (M)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S) §§ 1-8, 10-26, 28-29  

Håkan Olander (S)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jenni Almgren, Marita Anheim, Ellinor Fiebranz 

Andersson, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Ulf Jacksén och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius och föredragande tjänsteman Karl-Johan 

Dufmats. 

 

 

 



  

 § 12 

Försäljning av Häringe skog, 18 fastigheter i Haninge kommun till 

KMN Förvaltning AB 
Dnr E2013-550-00379 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden beslutar att godkänna köpeavtalet och ger kontoret i 

uppdrag att slutföra försäljningen av Häringe skog i Haninge kommun. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 21 mars 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Karl Malmqvist 

(C) och Elin Olsson (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att avslå kontorets förslag till beslut. 

 

Att därutöver anföra: 

 

Vi noterar att den ideologiskt betingade försäljningen av mark utanför 

kommungränsen fortsätter. Kontoret fullföljer helt korrekt det uppdrag som 

lämnats från den moderatledda majoriteten.  

 

Vår uppfattning är att det är angeläget att tillsammans med grannkommunerna 

snarast hitta en form för gemensam förvaltning, gärna i form av en 

grönmarksstiftelse, av dessa grönområden. Marken har ett stort värde för 

invånarna i hela Stockholms län De fungerar redan idag som viktiga områden 

för friluftsliv, idrott och rekreation och det är viktigt att det så förblir. 

Områdena har ofta höga skyddsvärden och en grönmarksstiftelse skulle kunna 

utveckla områdena också avseende biologisk mångfald och skydd för hotade 

växter och djur.  

 

3) Ann-Margarethe Livh m.fl. (V) föreslår 

att nämnden beslutar enligt följande:  

 

Att avslå försäljningen. 

 

Det är på sikt en mycket dålig ekonomisk strategi att göra sig av med mark 

utanför kommunen. Det är också viktigt att slå vakt om Stockholmarnas 

möjligheter till rekreation utanför staden. I en växande storstadsregion blir 

behovet av rekreationsområden allt större. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 



  

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

Karl Malmqvist (C) och Elin Olsson (MP). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag till beslut. 

 

Ann-Margarethe Livh m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice Elin Olsson (MP) enligt följande:  

 

Av ideologiska skäl ska all mark ägd utanför Stockholms stads gränser säljas 

så fort som möjligt. Marken köptes av staden för länge sedan (i många fall för 

mer än hundra år sedan av den dåvarande borgerliga/konservativa regimen i 

Stockholm) för att användas till stockholmarnas bästa, för rekreation, 

bostadsbebyggelse, tekniska försörjningsanläggningar (vattenverk m.m.).  

 

Inkomsterna idag från de fastigheter som nu avses att säljas är drygt en miljon 

per år. Till detta kommer inkomster från skogsavverkningar enligt plan. 

Reavinsten kommer att bli hög eftersom det bokförda värdet är endast 15,5 

miljoner kr. Även om man bara ser ekonomisk på försäljningen så är det på 

lång sikt en dålig affär för staden. Det borde upprättas en plan för vilka 

fastigheter som kan säljas och vilka som bör behållas av staden (för 

stockholmarnas och miljöns bästa) och inte som nu kategoriskt sälja all mark 

för kortsiktiga ekonomiska "vinster" grundad på en föråldrad destruktiv 

ideologi. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


